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“Sed fugit interea fugit irreparabile tem-
pus” (però fuig entre tant, fuig irrepa-
rable el temps), va escriure el poeta 

Virgili en un dels seus versos. Irremeiablement 
el temps se’ns escapa, i no ho escric pas amb 
voluntat negativista, sinó plenament conscient 
d’aquest axioma. Que el temps passa molt ràpid 
és un comentari recurrent de tots els que sen-
tim que aquests darrers anys se’ns han escapat 
d’entre els dits, i ja ens trobem novament a l’ocàs 
d’una legislatura. 

En ocasions, la locució llatina Tempus fugit ve 
acompanyada d’una altra, molt més coneguda 
i utilitzada, Carpe diem, perquè, se’ns dubte, si 
el temps s’escapa, no tenim una altra opció que 
gaudir de cada moment, d’esprémer la nostra 
vida fins que no en quedi ni una gota. Aquest és 
un dels ensenyaments que ens va deixar la pan-
dèmia, viure cada moment com si fos l’últim, i 
així ho hem aplicat també a l’Ajuntament. Tot i les 
dificultats, tot i els entrebancs d’aquesta (curta) 
legislatura, -la covid-19, la guerra d’Ucraïna, la 
crisi energètica o l’increment dels preus- no hem 
deixat de treballar ni un segon per tirar endavant 
molts dels projectes que teníem al nostre pla de 
mandat. Molts d’ells els trobareu a la memòria 
de la legislatura 2019-23 que ve encartada dins 
d’aquest número del butlletí. 

Com a la passada legislatura, en aquesta també 
us hem donat veu, perquè creiem que la partici-
pació de la ciutadania és un dels pilars de l’estat 
democràtic. A finals de 2022 vam posar en mar-
xa la tercera edició dels pressupostos participa-
tius de Roda de Berà. La fase de votació s’està 
duent a terme ara, durant les dues últimes set-
manes de març, per tal que trieu en quins projec-
tes voleu que invertim 130.000 euros del pressu-
post de 2023. Aquest any, com a novetat, a més 
a més vam celebrar una sessió de priorització 

en la qual només els i les ciutadanes vau esco-
llir les propostes més importants per a Roda de 
Berà, perquè passessin a la fase final. 

Altra senyal d’identitat d’un estat democràtic 
és la preservació de la seva memòria històrica 
a través de polítiques públiques que permetin 
recordar i difondre la lluita d’aquelles persones 
que van donar el millor de sí mateixes, i algunes 
fins i tot la seva vida, per defensar els valors de-
mocràtics. Aquest és l’objectiu del projecte Stol-
persteine que a Catalunya desenvolupa el Memo-
rial Democràtic. 

A Roda de Berà des del 24 de març tenim instal-
lades dues llambordes Stolpersteine (en alemany 
“una pedra en el camí que pot fer ensopegar”) en 
memòria dels dos rodencs que van ser assassi-
nats al camp d’extermini nazi de Gusen, en Josep 
Mercadé i Arall i en Pere Mercader Cañellas, com 
una forma de dignificar-los i recordar-los. Ha estat 
possible gràcies a la recerca històrica elaborada 
per la família d’en Josep Mercadé, i des d’aques-
tes línies els vull transmetre el meu agraïment per 
la seva perseverança. A partir d’ara, sempre que 
caminem pels carrers Sant Salvador o pel carrer 
Nou, recordarem aquestes dues persones que 
van morir per defensar la República. 

A l’emotiu acte també vam convidar els alumnes de 
l’Institut, perquè creiem que és necessari que els 
nostres joves coneguin la Història, per no tornar a 
ensopegar amb la mateixa pedra. Aquests espais 
de memòria són imprescindibles per treballar i fer 
pedagogia dels valors del respecte, de la tolerància 
i, sobretot, de la pau, entre el nostre jovent. 

Finalment, aquest és el darrer editorial que es-
cric abans de les properes eleccions del 28 de 
maig, les quals encaro amb la màxima il·lusió 
per continuar treballant per Roda de Berà quatre 
anys més com el vostre alcalde. 

EDITORIAL 

Tempus fugit 
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ACTUALITAT 3

La ciutadania triarà entre 
26 propostes d’inversió als 
Pressupostos Participatius 
 La fase de votació s’allargarà del 16 al 31 de març. 

 Hi ha, al menys, una proposta d’inversió de cada barri. 

E ls rodencs i rodenques podran escollir en qui-
nes propostes s’inverteixen 130.000 euros del 
pressupost municipal. La fase de votació de 

l’edició 3 dels Pressupostos Participatius s’iniciarà el 
16 de març i s’allargarà fins al 31 del mateix mes. Du-
rant aquestes dues setmanes les persones empadro-
nades, majors de 16 anys, podran escollir un total de 
tres propostes, una de l’àmbit general i dues de dos 
barris diferents, una per a cada barri. 

Podran fer-ho presentant la butlleta de participació, 
amb el seu DNI, a l’Ajuntament; o els dies 16, 23 i 30 de 
març a la paradeta de votació que l’Ajuntament munta-
rà al mercat setmanal. I també de forma telemàtica al 
web www.tudecideixesrdb.cat 

Les propostes finals se seleccionaran en base als 
vots obtinguts i al límit econòmic establerts de 
130.000 euros. 

FASE DE PRIORITZACIÓ, UNA NOVETAT 

L’Hotel d’Entitats va acollir el 20 de gener a la tarda 
la sessió de priorització. Aquesta sessió, una nove-
tat d’enguany, va servir per fer encara més partícips 
a la ciutadania i perquè tot el procés participatiu es-
devingui totalment transparent. 

A la sessió es va convocar a la ciutadania en general, 
però sobretot a aquelles persones que entre el 2 i el 18 de 
desembre van presentar una o dues propostes d’inversió, 
per tal de prioritzar, a través del debat, 26 propostes.

D’entre les 131 recollides -79 propostes per via tele-
màtica i 52 en paper-, els tècnics municipals van fer 
prèviament una validació inicial d’acord amb els cri-
teris inclosos al protocol de l’edició, i van ser descar-
tades aquelles que no els complien, com, per exem-
ple, les propostes que feien referència a treballs de 
manteniment i no a inversions; aquelles que no són 
competència de l’Ajuntament o no són viables tècni-
cament. D’altres propostes, un total de 15, apareixi-
en repetides o eren molt semblants i els tècnics les 
van fusionar en una sola; i 8 ja estan previstes per 
l’equip de Govern per a ser executades. 

En total havien estat validades 51 propostes. D’elles, 
els i les assistents a la sessió de priorització van es-
collir les 26 més importants, les quals passen a la 
votació final

Els i les assistents, distribuïts en tres grups, van de-
batre durant dues hores i van puntuar cadascuna 
de les propostes en base als criteris esmentats. Se-
guidament, de forma individual van escollir les més 
importants, i amb la puntuació final obtinguda per a 
cada proposta es van determinar les més importants. 

Per a més informació: www.rodadebera.cat

Tres negocis de Roda de Berà fan una donació de 
640 euros a Serveis Socials 
 Són la residència Barà Bahia, el Forn Pastisseria Queralt i el restaurant Les Guatlles.

 Es destinaran a donar resposta a les necessitats urgents sanitàries de les famílies vulnerables.

Fa 11 anys la residència Barà 
Bahia i el Forn Pastisseria Que-
ralt van posar en marxa una ini-

ciativa solidària, la venda de loteria de 
Nadal amb dos euros de marge que 
serien destinats a Serveis Socials de 
Roda de Berà. Més tard es va unir tam-
bé el restaurant Les Guatlles i des de 
llavors, les tres empreses, cada Nadal, 
posen en marxa la loteria solidària per 
intentar ajudar els més necessitats. 

Es van vendre 320 dècims del número 
30.894, i de cadascun es van destinar 

2 euros. Aquest matí José García i 
Anna Carreras, de la residència Barà 
Bahia; Jordi Sagrado i Montserrat 
Queralt, del Forn Pastisseria Queralt; i 
Manel Cardo, del restaurant Les Guat-
lles, es van trobar el 15 de març amb 
Teresa Ferré, regidora de Serveis So-
cials, per lliurar-li 640 euros. 

La totalitat serà destinada, segons la 
regidora, a pal·liar les necessitats bàsi-
ques mèdiques de les famílies vulnera-
bles, com ara, la compra de medicines 
o de material de cura.

http://www.tudecideixesrdb.cat
http://www.rodadebera.cat
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L’any 2019 va decidir empren-
dre un nou camí creant el grup 
d’electors Tria Roda de Berà, 

per continuar treballant pel bé del mu-
nicipi sota cap sigla política. Les urnes 
van atorgar-li una àmplia victòria, a les 
portes de la majoria absoluta. Des de 
llavors, amb cinc regidors més al seu 
equip de Govern, ha governat en mino-
ria, buscant consensos en les qüesti-
ons més importants amb la resta de 
grups a l’oposició. Ara, li agradaria se-
guir com a alcalde en un nou projecte 
després d’una legislatura que ell defi-
neix com la més estranya de totes. 

Un titular per resumir aquesta legislatura.

Sens dubte seria aquest: “Ha estat 
de llarg la legislatura més estranya 
de les que he tingut la sort de viure 
a l’Ajuntament”. De les cinc legis-
latures, quan s’acabi aquesta, serà 
també la més difícil de totes, per les 
circumstàncies, i ho dic des de la 
posició d’haver viscut fins i tot una 
moció de censura, o després d’haver 
afrontat plans d’ajust econòmic. 

Han passat moltes coses en 4 anys. 

Les legislatures de per sí són curtes. 
Sempre defenso el sistema francès 
de cinc anys i que governi qui ha gua-
nyat, i punt. Després de cinc anys, el 
canvies si vols, o no, però no hi ha 
tanta possibilitat de fer jocs polítics, 
malabars, en un sistema així.

Han governat aquesta legislatura 
també en minoria.

En minoria majoritària, 6 regidors 
de 13, que ens ha permès una certa 
maniobrabilitat a esquerra i a dreta 
amb els diversos grups municipals, 
més des de la nostra posició de grup 
d’electors, sense cap directriu políti-
ca. Tot el que hem portat al plenari 
ha sortit endavant després de nego-
ciar molt, evidentment, però sempre 
trobant un suport per sumar més 
vots a favor que no pas en contra.

L’inici de la legislatura va coinci-
dir, pràcticament, amb l’esclat de la 
pandèmia.

En municipis com el nostre, de cos-
ta, quan prenem posició del càrrec, 
ens dediquem plenament a gestionar 
l’estiu i les necessitats que van sor-
gint. Roda de Berà multiplica per 5 o 
6 la seva població a l’estiu i això por-
ta un increment notable de feina de 
gestió. La nostra legislatura va co-
mençar, com aquell qui diu, a mitjans 
de setembre de 2019. A partir d’allà 
treballem en l’aprovació de pressu-
post, que ens ha de permetre enge-
gar el nou any. L’any 2020 vam estar 
treballant des d’octubre fins ben en-
trat el mes de febrer amb l’aprovació 
de pressupost de l’any i quan el tení-
em preparat per portar a aprovació, 
va esclatar la pandèmia i, a conse-
qüència, la inoportuna paralització 
administrativa. Vam entendre que no 
ens aportava res aprovar un pressu-
post nou, el qual havíem pensat per a 
una situació ben diferent. 

Situació molt complicada i total-
ment inesperada.

Sens dubte, vam haver de deixar en 
un calaix el pressupost i continuar 
amb un pressupost prorrogat fent 
unes importants modificacions per 
intentar apaivagar el problema més 

important que teníem en aquell mo-
ment que era la influència de la pan-
dèmia. Ja no tant la sanitària, ja que 
no tenim masses atribucions ni res-
ponsabilitats, però sí la social, l’eco-
nòmica, la comercial, i ens vam cen-
trar en crear bases d’ajuda al comerç, 
als treballadors i a les empreses, en 
crear línies de voluntariat que aju-
dessin a aquelles persones més ne-
cessitades, a reforçar i molt el Punt 
de Distribució d’Aliments i els serveis 
socials, neteja de via pública, etc. 
Això, que semblava seria qüestió de 
poques setmanes, segons ens deien 
les autoritats sanitàries, malaurada-
ment es va allargar dos anys, i això 
ha fet que una legislatura que real-
ment ens trobéssim amb una legisla-
tura d’un any i mig llarg. 

Evidentment, no han pogut complir 
el seu programa electoral. 

Com tothom, entenc, vam haver de 
deixar aparcat una gran part del 
nostre programa electoral i ens vam 
centrar en el dia a dia. Tot i així, hem 
complert un 80% de les propostes 
electorals, però aquelles que ja són 
difícils d’acometre en una legislatura 
sense daltabaixos, no hem estat capa-
ços d’acabar-les en aquesta, per tant, 
saltaran a la propera, algunes d’elles 
en un estat molt avançat però que el 
ciutadà encara no les podrà percebre. 

Deixant de banda la pandèmia de la 
covid-19, han estat uns anys com-
plicats per moltes altres qüestions. 

És clar. Després d’això, en menor mesura, 
també ens va afectar la guerra d’Ucraïna, 
havent d’acollir a alguns refugiats inici-
alment i a algunes persones que s’han 
quedat a residir a Roda. I més proper en 
el temps, la crisi energètica i l’increment 
del preu de l’energia i dels carburants que 
ha trastocat tot l’equilibri econòmic que 
l’Ajuntament donava per fet quan es va 
confeccionar el pressupost.

Què ha suposat aquesta crisi ener-
gètica per a l’Ajuntament?

Les suposicions a finals de l’any 2022 
s´han trasbalsat perquè hem acabat 
pagant un 40% més, com cadascú 
a casa seva, de llum, de gas i de ga-
soil. Es així. I aquí, les administraci-
ons superiors, ens han deixat bastant 
sols, ni l’Estat, ni la Generalitat, ni la 
Diputació de Tarragona no han sortit 
a l’auxili dels municipis com Roda de 
Berà que, d’una partida prevista que 
voltava els 450.000 euros de llum, 
hem acabat pagant uns 700.000. 

Tot i això, no ha augmentat la pres-
sió fiscal sobre la ciutadania.

Al final els recursos són finits, els 
ingressos estan ajustats i no hi ha 

“Els anys al govern ens donen l’experiència. 
L’acompanyo amb la il·lusió de continuar 
treballant per Roda de Berà quatre anys més”

PERE VIRGILI - ALCALDE

“Ha estat de llarg 
la legislatura més 
estranya de les que he 
tingut la sort de viure 
a l’Ajuntament”
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sorpreses positives, per tant, si hi ha 
hagut més despeses de les previstes 
has d’intentar ajustar altres partides i 
aquest és l’equilibri difícil, sobretot en 
una legislatura en la qual hem acon-
seguit no augmentar la pressió fiscal 
sobre els veïns i les veïnes. No hem 
pujat cap impost ni cap taxa, al con-
trari, hem creat moltes bonificacions.

Després de tants problemes i impre-
vistos , els ànims continuen intactes?

Com deia abans, tanquem una legisla-
tura estranya, entre pandèmia, guerra 
i ara la crisi energètica, que ens han 
fet estar per altres coses que no són 
les que habitualment fèiem, però tot i 
així, encarem el final de la legislatura 
amb ànims, i la propera, o allò que ha 
de venir abans de que arribi la prope-
ra, amb molta il·lusió i amb ganes de 
portar a terme aquells projectes que 
tenim embastats i que saben que són 
de necessitat i de conveniència pel 
municipi; i de gestionar el dia a dia, 
que no per menor quantia econòmica 
és menys important. 

Però se segueixen fent projectes. 

Estem portant a terme moltes altres 
inversions, canvis en l’enllumenat, 
millores en la xarxa d’aigua, moltes 
obres que a vegades no es veuen, 
però que creiem que són necessàri-
es. És absurd asfaltar un carrer si a 
sota hi ha tubs que s’han de canviar 
primer. I en aquesta legislatura hem 
efectuat moltes inversions d’aquest 
tipus, d’aquelles que no es veuen, 
però que eren molt necessàries. La 
responsabilitat ens porta i ens ha de 
portar aquí.

Alguna cosa que com a alcalde li 
hagués agradat canviar, modificar o 
millorar del que han fet durant la le-
gislatura.

Em costa trobar-ne, però una vegada 
més crec que seria la gestió ràpida 
de les necessitats més petites. El 
poder resoldre sense tanta paperas-
sa, ja sigui física o telemàtica. Els 
procediments per fer una petita in-
versió poden ser eterns. M’agradaria 
trobar la formula de poder-ho fer més 
ràpidament. 

Per altra banda, tot i que no estigui a 
les meves mans com alcalde, poder 
tenir les eines per lluitar contra les 
ocupacions conflictives. Aquest ha 
estat un dels problemes d’aquesta le-
gislatura, i també de la passada. Com 
a administració local no hi podem fer 
res perquè les lleis no ens ho perme-
ten, però com a municipi hem patit 
les conseqüències, la inseguretat que 
es genera d’aquest tipus d’ocupació 
il·legal. Hem invertit molts esforços 
econòmics, materials i humans per 
reforçar la seguretat, i la ciutadania 
ho ha notat al carrer. 

En aquest sentit també ens hem sen-
tit desemparats, oblidats per les ad-
ministracions superiors, aquelles que 

poden legislar per solucionar aquesta 
problemàtica. 

Aquesta legislatura també ha estat la 
de la defensa del litoral rodenc.

Sí, hem demanat i continuarem dema-
nant a l’Estat i a la Generalitat que po-
sin en marxa accions que protegeixin 
el nostre litoral. Cal seguir un criteri 
global per buscar una solució d’una 
vegada per totes. No és només un 
problema que afecti a Roda de Berà, 
també a Cunit, Calafell, Vendrell, Al-
tafulla, Tarragona... Tindrem proble-
mes seriosos si les administracions 
superiors no hi posen mitjans tècnics 
i econòmics per solucionar-ho. 

Nosaltres vam aprovar una modifica-
ció de crèdit per pagar el dragatge de 
la sorra a la platja Llarga, tot no tenir-ne 
competències, però no ens van donar els 
permisos necessaris per a fer l’actuació. 

Com afronta la possibilitat de la nova 
legislatura? 

El que volem transmetre és que Roda 
ha avançat, i segueix avançant. Seguim 
creixent en habitants, que es important 
perquè et dona una major estabilitat i 
vas sortint d’aquelles puntes d’estaci-
onalització que ens fan tremolar molt. 
La gent que porta anys vivint a Roda de 
Berà haurà vist l’evolució que ha fet el 
municipi en els últims anys pel que fa a 
serveis a les persones, la millora de la 
via pública, més activitat festiva, social 
i cultural. Els rodencs i les rodenques 
tenen molts més serveis ara que fa uns 
anys i volem seguir millorant en aques-
ta línia perquè encara hi ha marge de 
millora, evidentment. 

Quina proposta podríem donar-li al 
ciutadà.

Nosaltres no vendrem fum, no ho hem 
fet mai, no hem inaugurat mai res, no 
hem anat a tallar cap cinta. Posem en 
funcionament els nous serveis per-
què la ciutadania els gaudeixi. Sem-
pre treballem amb els peus tocant a 
terra i és molt important per a nosal-
tres mantenir l’equilibri.

Un desig.

Poder seguint fent inversions pel bé 
de Roda de Berà sense haver d’endeu-
tar-nos més enllà del raonable. Quan 
vaig entrar com a alcalde vaig trobar un 
rati d’endeutament que rondava el 30%, 
una economia sanejada. El vam acon-
seguir baixar fins al 7% i en aquests 
dos últims anys l’hem pujat fins al 20%. 

Algú dirà que s’ha incrementat l’en-
deutament. 

Sí, del 32 al 7%, i del 7 al 20, però ha-
vent pogut fer inversions. L’anterior 
alcalde, en Pere Compte, el va acon-

seguir baixar del 120% fins a un 32% 
però sense poder fer cap inversió, 
amb un pla d’ajust conseqüència de 
la nefasta gestió econòmica del go-
vern socialista de la legislatura 2007-
2011. Nosaltres el que volem és que 
el municipi millori, avanci, creixi, pa-
gant les inversions a llarg termini, 
amb un deute assumible. 

Sembla molt destacable el fet que ha-
gin aconseguit aprovar totes les pro-
postes que s’han portat al Plenari.

Mèrit nostre, però també de tot el con-
sistori. Hem pogut treballar de manera 
respectuosa amb la resta de grups mu-
nicipals i molt transparent. S’han obert 
les portes dels despatxos de l’Ajunta-
ment a la resta dels grups municipals.

Aquestes dues legislatures hem acon-
seguit aprovar totes les propostes que 
s’han portat al Plenari, estant en mino-
ria. Bé, totes menys una: la proposta 
del canvi de gestió de la recollida de les 
escombraries que vam portar a Ple a 
l’abril de 2017 i no es va aprovar per un 
únic vot. Finalment al juliol del mateix 
any, amb diàleg, ho vam aconseguir. 

Segur que s’ha plantejat que es pot 
fer millor.

Segur, però hem d’estar satisfets. 
Sempre es podria fer millor, però crec 
que si hem sumat tants rodencs i ro-
denques en aquesta legislatura és 
per alguna raó. 

Els anys al govern ens donen l’experi-
ència. L’acompanyo amb la il·lusió de 
continuar treballant per Roda de Berà 
4 anys més. 

“Nosaltres no vendrem 
fum, no ho hem fet 
mai, no hem inaugurat 
mai res, no hem anat a 
tallar cap cinta. Posem 
en funcionament els 
nous serveis perquè la 
ciutadania els gaudeixi.”
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L’Ajuntament llança la nova aplicació del 
comerç local amb una campanya de cupons
 Les primeres 200 persones que descarreguessin la nova app Reactiva’t al seu mòbil 
podien accedir-hi als cupons. 

 Els 800 cupons estan disponibles del 13 al 26 de març, o fins a esgotar el pressupost 
disponible, de 6.000 euros. 

La regidoria de Comerç reactiva l’Oficina d’Informació al Consumidor
 És un servei gratuït d’atenció directa que orienta i assessora la ciutadania sobre 
qualsevol assumpte de consum.

 Compta amb la col·laboració de l’Agència Catalana del Consum de la Generalitat de Catalunya.

La regidoria de Comerç de 
l’Ajuntament, encapçalada 
per Rosana Dorantes, ha 

posat en marxa recentment una 
nova acció per promocionar el 
comerç local, dinamitzar el teixit 
comercial i incentivar les com-
pres en el comerç de proximitat, 
dins de la campanya Reactiva’t. 
Aquesta inclou el llançament 
de la nova aplicació mòbil dels 
comerços de Roda de Berà jun-
tament amb la posada en marxa 
de la primera campanya de pro-
moció amb cupons comerç. 

La nova aplicació, en la qual la 
regidoria ha treballat durant els 
darrers mesos, ha estat desen-
volupada per l’empresa rodenca 
WooW Noves Tecnologies. Va 
ser presentada als comerciants 
el 9 de març, a les 16h; i a la 
ciutadania el dia 10, a les 19h, a 
l’Hotel d’Entitats. 

Per acompanyar el llançament 
de l’aplicació i incentivar que 
la ciutadania se la descarregui, 
l’Ajuntament ha destinat 6.000 

euros a cupons comerç, uns 
bons que la ciutadania pot des-
carregar dins de l’aplicació i bes-
canviar per compres de produc-
tes o serveis en els comerços 
adherits, que en aquesta ocasió 
són els petits establiments co-
mercials de Roda de Berà. 

En total hi ha disponibles 400 cu-
pons de 10 euros i 400 cupons 
de 5 euros. Així, les 200 prime-
res persones, majors de 16 anys, 
que hagin descarregat la nova 
aplicació mòbil i s’hi inscriguin 
podran descarregar un màxim 
de quatre cupons, dos de 10 eu-
ros per a compres iguals o supe-
riors a 30 euros; i dos de 5 eu-
ros, per bescanviar en compres 
iguals o superiors a 15 euros. 

La voluntat de la regidoria de Co-
merç es anar llançant de forma 
puntual diferents promocions 
de cupons i vals de descompte, 
totes les quals es vehicularan a 
partir d’ara a través de la nova 
aplicació mòbil. La següent 

campanya Cupons Comerç anirà 
destinada als establiments de 
restauració i alimentació. 

L’APLICACIÓ  
DEL COMERÇ LOCAL 

La nova app Reactiva’t reuneix 
en una mateixa plataforma tots 
els establiments comercials i 
negocis de Roda de Berà, tal 
com ho fa la pàgina web, que va 
ser presentada a l’abril de 2021. 

En un mateix espai els rodencs 
i visitants poden accedir a la in-
formació de totes les botigues, 
establiments de restauració i ne-
gocis del municipi, així com a les 
seves xarxes socials, descomp-
tes, promocions o als productes 
i serveis que ofereixen. 

La pàgina web i l’aplicació estan 
vinculades i qualsevol canvi que 
els propietaris dels comerços 
i negocis realitzin als seus res-
pectius espais privats, també es 
veurà reflectit a l’aplicació mòbil.

El 31 de gener l’Oficina d’Informa-
ció al Consumidor va tornar a 
obrir les seves portes a Roda de 

Berà. Amb l’esclat de la pandèmia es va 
deixar d’oferir aquest servei de forma 
presencial i es va continuar atenent de 
forma telefònica des de l’oficina de Tar-
ragona. Amb la tornada a la normalitat 
postpandèmia, la regidora de Comerç, 
Rosana Dorantes, però, volia tornar a re-
activar l’oficina municipal i gràcies a la 
col·laboració de l’Agència Catalana del 
Consum s’ha pogut assolir. 

Aquest servei d’atenció directa i gratuï-
ta s’ofereix l’últim dimarts de cada mes 
en horari de 10 a 14h, a l’Hotel d’Enti-
tats. Cal concertar cita prèvia, trucant 
al 977 25 17 17. S’hi poden adreçar 
totes aquelles persones que necessitin 

assessorament o orientació que tin-
gui qualsevol qüestió o problema que 
com a consumidors els pugui afectar. 
A banda d’ajudar la ciutadania, el servei 
també actua com a mediador entre les 
parts per aconseguir la resolució de les 
reclamacions intentant que s’arribi a un 
acord amistós. Si no fos així, també po-
den tramitar les denúncies necessàries 
davant els organismes competents. 

Alguns exemples són, conèixer les ga-
ranties de determinats productes o ser-
veis; com cal reclamar si hem donat de 
baixa un servei de telefonia però ens 
continuen arribant les factures; conèi-
xer els terminis per comunicar un sinis-
tre a la companyia asseguradora; entre 
moltes altres qüestions.



ACTUALITAT 7

L’Ajuntament de Roda de Berà 
celebrarà el 24 de març, a les 
12:30h, l’acte d’instal·lació de 

dues llambordes Stolpersteine en re-
cord dels dos rodencs assassinats en 
un camp d’extermini nazi: Josep Mer-
cadé Arall i Pere Mercader Cañellas. 

L’acte comptarà amb la presència de 
l’alcalde Pere Virgili; de les autoritats 
locals; de familiars dels deportats; 
d’un representant del Memorial Demo-
cràtic de Catalunya; i de l’alumnat de 
4t d’ESO de l’Institut Roda de Berà, per 
tal de fer-los partícips de l’acte, perquè 
coneguin la història i homenatgin les 
víctimes del règim nazi que hi van viu-
re al seu poble. 

Les petites llambordes, cobertes 
amb una fulla de llautó, tenen grava-
des les dades de les dues víctimes de 
l’holocaust, una petició que va iniciar 
la família de Josep Mercadé. Seran 
instal·lades davant de les cases on hi 
van viure a Roda de Berà fins al seu 
exili, al carrer Sant Salvador, número 

19, per recordar en Josep Mercadé; 
i al carrer Nou, 22, per homenatjar 
en Pere Mercader. Ambdós van ser 
deportats al camp de concentració 
austríac de Mauthausen, i assassi-
nats a Gusen, al novembre, en Pere, 
i al desembre, en Josep, del mateix 
any, 1941.

El projecte Stolpersteine, impulsat a 
Catalunya pel Memorial Democràtic, 
pretén unir art i memòria per home-
natjar les víctimes del nazisme i alho-
ra fomentar la seva memòria arreu del 
món. La creació d’aquests espais ha de 
servir també per fer pedagogia dels va-
lors de la tolerància, la pau i el respecte, 

fent aturar el vianant i fer-lo pensar en 
aquestes persones que van ser empre-
sonades, torturades i assassinades. 

Exposició a la sala de Plens

A Roda de Berà la iniciativa va sorgir 
de la família d’en Josep Mercadé, els 
qui van iniciar els tràmits amb el Me-
morial Democràtic; i d’una moció pre-
sentada al Ple i aprovada per tots els 
grups municipals de la corporació, al 
setembre de 2020. 

Per donar resposta al quart dels acords 
de la moció, s’ha preparat a la sala de 
sessions de l’Ajuntament una exposi-
ció de les dues llambordes, per tal que 
totes les persones que ho desitgin les 
puguin veure abans de la seva instal-
lació als carrers Nou i Sant Salvador. 

Les Stolpersteine estan acompanya-
des per un cartell informatiu amb dos 
codis QR que permetrà als visitants 
accedir a la biografia dels dos rodencs 
víctimes de l’holocaust.

Roda de Berà instal·la dues llambordes 
Stolpersteine en memòria dels dos rodencs 
víctimes de l’holocaust nazi 
 Josep Mercadé i Pere Mercader, van ser assassinats al camp de concentració de Gusen l’any 1941. 

Parlem amb Joan Mercadé, fill de Josep Mer-
cadé qui va ser deportat al camp de concen-
tració de Mauthausen i a qui se li dedica una 

llamborda Stolpersteine

La seva dona, la Conxita va ser qui va iniciar tot el procés 
amb el Memorial Demócràtic de Catalunya per aconse-
guir que aquest reconeixement fos possible. Expliqui’ns 
una mica com va sorgir i com es va fer possible. 

La meva dona, la Conxita Romeu, s’havia informat de 
que hi havia pobles de Catalunya on havien instal·lant 
llambordes Stolpersteine en homenatge als deportats 
en camps d’extermini nazis, llavors va sol·licitar al Me-
morial Democràtic, l’any 2018, dues llambordes, una a 
nom del meu pare, en Josep Mercadé Arall, i una altra 
per en Pere Mercader Cañellas, veí de Roda de Berà 
que també va morir assassinat en un camp d’extermi-
ni, i a qui no se li coneix família al nostre poble. 

Per obtenir les llambordes calia presentar tot una sè-
rie de documentació de recerca històrica i la moció 
d’aprovació o d’adhesió al projecte per part del Ple 
municipal. Aquest va ser un dels esculls que més es 
va fer esperar, però finalment va arribar al setembre 
de 2020 amb els vots a favor de tots els regidors i 
regidores del plenari. 

Després de les passades eleccions municipals la 
regidora Eva Giménez es va posar en contacte amb 
nosaltres per tal d’oferir-nos el seu suport per recu-
perar la memòria del meu pare i així va ser com es 

va assabentar de la situació en què es trobaven les 
llambordes. Un suport que li agraïm.

Què significa per a vostè aquest homenatge? 

Una emoció íntima, la recuperació de la memòria his-
tòrica d’aquest poble i un homenatge als dos rodencs 
que van perdre la vida per la defensa de la República.

Creu que iniciatives d’aquest tipus són necessàries 
per tal que una barbàrie d’aquest tipus no s’oblidi i 
no es torni a repetir? 

Sí, molt necessari, perquè es mantingui la memòria 
de totes les persones víctimes del règim nacionalso-
cialista. També, per acompanyar el projecte cal fer 
ressò a les xarxes, als alumnes de l’Institut, associa-
cions i al poble en general, a través de xerrades, pel-
lícules, exposicions ... per donar a conèixer el que va 
passar i que no torni a passar mai més. 

“L’homenatge serveix per donar a conèixer el 
que va passar i que no torni a passar mai més” STOLPERSTEINE

Ein Stein, Ein Name, Ein Mensch. Una pedra, un 
nom, una persona. Stolpersteine, en alemany 
significa pedra que fa ensopegar. És un projec-
te artístic dissenyat per Gunter Demnig (Berlín, 
1947). Com ens recorda ell mateix, ‘no hi enso-
peguem amb els peus, sinó amb el cap i el cor’.

El maig de 1996 a Berlín es van col·locar les 
primeres llambordes, dedicades a perso-
nes jueves residents al barri de Kreuzberg, 
víctimes del règim nacionalsocialista. 

Es tracta d’un projecte que relaciona art i me-
mòria. Cada Stolpersteine ret homenatge a 
una víctima de l’holocaust. D’aquesta manera, 
es manté viva la memòria de les persones de 
tots els col·lectius: jueus, romà i gitanos, LGTBI, 
dissidents polítics, testimonis de Jehovà i ciuta-
dans amb discapacitat que van ser perseguits 
o assassinats a Europa entre els anys 1933 i 
1945 pel règim nazi i els seus col·laboradors.

No només es ret homenatge a les persones 
assassinades, sinó també als supervivents, 
incloent-hi els qui van poder exiliar-se i refugi-
ar-se en altres països, i també a aquelles per-
sones que davant el destí que els esperava 
van decidir suïcidar-se.
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La llar d’infants municipal Els Petitons posa en 
marxa un nou espai d’aprenentatge i experimentació 
 Al Taller els infants poden trobar moments per gaudir, descobrir i crear.

L a llar d’infants municipal 
Els Petitons ha posat en 
marxa recentment un nou 

espai d’aprenentatge, desenvolu-
pament i experimentació, el Ta-
ller, amb l’objectiu que els infants 
puguin anar a aquesta aula per 
trobar moments de tranquil·litat 
alhora que gaudeixen, desco-
breixen i creen. Allà poden ex-
perimentar amb multitud de ma-
terials escollits prèviament per 
l’educadora com pintures, sorra, 
gel, papers de diferents textures, 
retoladors, materials naturals, 
modelar amb fang i pastes toves, 
entre molts altres. 

Segons assegura la directora en 
funcions, Joana Pérez, aquest 
“és un espai d’aprenentatge que 
aporta pau, harmonia i tot ha 
estat molt cuidat i estudiat per 

afavorir la creativitat de cada 
infant”, diu. El Taller està emmar-
cat en el nou projecte educatiu 
que es va posar en marxa a l’inici 
del nou curs escolar, seguint el 
camí de les metodologies globa-
litzadores en les quals l’infant és 
el protagonista del seu propi pro-
cés d’aprenentatge. 

Encara queden algunes places 
disponibles per a aquest curs a 
I2, una línia que des del passat 
mes de setembre és gratuïta per 
a les famílies. Aquelles que esti-
guin interessades en matricular 
els seus fills o filles poden dema-
nar informació al centre, trucant 
al 977 65 77 41. 

Les famílies que vulguin conèixer 
el projecte educatiu i visitar les 
instal·lacions tindran l’oportuni-

tat de fer-ho el 15 d’abril, durant 
la jornada de portes obertes que 
celebrarà el centre el 15 d’abril, de 
10 a 13h. 

ENTREVISTA

Rafael Luna és el regidor del 
grup municipal Populars per 
Roda. En aquesta breu entre-

vista ens fa un balança d’aquests 
anys a l’oposició i de com es presen-
ten les properes eleccions que se ce-
lebraran al maig. 
Estem a la recta final de la legislatu-
ra, quin balanç fa d’aquests tres anys 
a l’oposició?

Quan s’ha realitzat un treball intens, 
amb il·lusió, sense regatejar esforços, 
donant el millor d’un mateix al servei 
dels veïns i veïnes del municipi, no hi 
ha dubte que el balanç és positiu. Són 
diverses les mocions presentades 
amb la satisfacció que van ser apro-
vades en els diferents plens, com les 
sol·licituds al govern d’Espanya de la 
posada en marxa d’un pas superior 
per a vianants a la N-340, L’1,5% cul-
tural per convertir Cal Guivernau en la 
biblioteca municipal o una regulació 
més efectiva contra l’ocupació il·legal, 
entre altres mocions. També la parti-
cipació en els pressupostos munici-
pals ha estat considerable, ja que les 
nostres esmenes han suposat el 27% 
del mateix. Destacar també la tasca 
realitzada des de la Presidència de 
la Comissió de l’Aigua que ostenta el 

nostre grup municipal i que ha permès 
que es comencin a executar les obres 
del pla director. Estar a l’oposició no 
significa fer un ús del “no” constant 
a qualsevol iniciativa del govern amb 
l’únic propòsit d’una rendibilitat po-
lítica, estar a l’oposició és ser cons-
tructiu i anteposar els interessos del 
municipi als polítics. 

Quins creu que són els aspectes que 
s’han deixat més de banda durant 
aquesta legislatura?

Ningú pot negar que no s’hagin fet 
coses que han beneficiat al munici-

pi, però he trobat a faltar un impuls 
transformador. Roda de Berà, reuneix 
totes les condicions per convertir-se 
en una població turística, em referei-
xo concretament als càmpings, però 
falta sumar una infraestructura que 
uneixi el casc urbà, el què es coneix 
com a poble amb la costa o la plat-
ja, aquesta connexió facilitaria una 
mobilitat turística que beneficiaria al 
comerç local i també als allotjaments 
hotelers que són una opció turística 
compatible amb els càmpings. Roda 
de Berà està molt ben comunicada 
per carretera i ferrocarril, això li per-
met que el turista pugui gaudir de po-
blacions pròximes de cert reclam, ja 
sigui cultural, gastronòmic o d’atrac-
cions d’oci com Port Aventura. 

També hi haurà coses que s’han fet 
bé…

Evidentment, no seria de justícia. Res-
saltar la extraordinària gestió de la 
pandèmia de la COVID-19, on tot el 
consistori, govern, oposició, empleats 
i voluntaris es van bolcar a posar to-
tes les mesures necessàries al servei 
de la població. Només la solidaritat, 
la unió, el compromís i el servei de la 
col·lectivitat van fer possible cobrir 

les necessitats bàsiques i efectives 
de molts veïns i veïnes. 

Falta molt poc per a les properes 
eleccions municipals, què n’espera 
dels resultats Populars per Roda de 
Berà?

Crec que el Partit Popular de Roda 
de Berà obtindrà uns excel·lents re-
sultats el proper 28 de maig, són tres 
els motius principals per a ser opti-
mistes. El primer fa referència al nou 
candidat a l’Alcaldia de Roda de Berà, 
el meu successor Dani Izquierdo, una 
persona tremendament vinculada i 
coneguda al municipi. El seu caràc-
ter afable i proper no passa desaper-
cebut, una persona il·lusionada en 
poder prestar el millor servei als ciu-
tadans des de la responsabilitat de 
l’Alcaldia, treballador i lluitador insa-
ciable, és el millor actiu amb el què 
compta Populars per Roda de Berà. El 
segon motiu: tota la tasca realitzada 
durant aquests anys a l’Ajuntament 
avalen sense cap mena de dubte una 
gestió que es posa a disposició dels 
ciutadans. I per últim, el tercer motiu, 
unes sigles polítiques, PP, que en poc 
temps tindran la responsabilitat del 
Govern d’Espanya.

“Estar a l’oposició vol dir ser constructiu i anteposar 
els interessos del municipi als polítics”

RAFA LUNA – PORTAVEU GRUP MUNICIPAL POPULARS PER RODA
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Èxit de la 17a fira 
de Pamplona, 
Navartur 

Roda de Berà guarda cinc minuts 
de silenci en el primer aniversari de 
l’inici de la guerra contra Ucraïna 
 Hi van participar dues famílies ucraïneses. 

Del 24 al 26 de febrer Roda de Berà va ser pre-
sent a la 17a edició de la Feria Internacional 
de Turismo Reyno de Navarra, Navartur. Du-

rant els tres dies, prop de 47.000 persones van visitar 
els més de 150 expositors, entre ells el de La Cos-
ta del Baix Gaià, format pels municipis de Roda de 
Berà, Creixell, Torredembarra, Altafulla i Tarragona, 
els quals es promocionen conjuntament per mostrar 
els seus atractius turístics. 

El 24 de febrer a les 12 del migdia la plaça de 
l’Ajuntament va acollir una concentració per 
participar en cinc minuts de silenci a favor de 

la pau, una iniciativa de les entitats municipalistes ca-
talanes, per recordar el primer aniversari de l’inici de 
la guerra contra Ucraïna. 

Membres de l’equip de Govern i de l’oposició, tre-
balladors i treballadores del consistori, i ciutadania, 
van estar acompanyats per dues famílies ucraïne-
ses, que van arribar a Roda de Berà fugint de l’horror 
de la guerra, buscant una vida millor per als seus 
fills i filles. Valentina, Vladimir, Victoria, Verónica, 
Nicolai, Dina, Nicole i el petit Leon, van guardar 
aquests minuts de silenci, emocionats, mostrant 
una bandera d’Ucraïna. 

L’Ajuntament va voler continuar mostrar amb aquest 
gest el seu suport i la seva solidaritat amb el poble 
ucraïnès, i condemnant aquesta guerra injusta, inhu-
mana i absurda; com ho són totes les guerres.

Roda de Berà signa el conveni Córner 2023 
 Tornarà a promocionar-se en fires estatals i internacionals amb la marca La Costa del Baix 
Gaià, conjuntament amb Creixell, Torredembarra, Altafulla i Tarragona, però sota el paraigua 
de la Diputació de Tarragona. 

Sumar esforços i estratègies per 
traslladar als turistes la diversitat 
i riquesa de la Costa Daurada i 

propiciar que la visitin. Aquest és l’ob-
jectiu essencial del conveni Córner per 
a la participació conjunta i coordinada 
al programa de fires i a les campanyes 
de publicitat del Patronat de Turisme de 

la Diputació de Tarragona. Enguany, el 
van signar 28 ens locals i associacions 
empresarials, entre ells Roda de Berà. 

El conveni, que enguany arriba a la 19a 
edició, permetrà que els participants 
tinguin presència en fires nacionals i in-
ternacionals i en una campanya de co-

municació conjunta, tot plegat sota el 
paraigua de la Diputació de Tarragona. 

L’Ajuntament de Roda de Berà, després 
d’un any sense formar-hi part, va deci-
dir tornar a sumar-se ja que el Córner 
és ara més flexible i s’adapta a les ne-
cessitats dels participants. Ara fa un 

any Roda de Berà, Creixell, Torredem-
barra i Altafulla no van voler continuar 
esdevenint únicament “un petit córner” 
en les fires en les quals hi participaven 
amb la Diputació de Tarragona. Els 
quatre municipis van decidir unir-se i 
crear la marca La Costa del Baix Gaià, 
dins de la Costa Daurada. Al febrer van 
participar en la fira de Pamplona, Na-
vartur, i els resultats van ser tan bons 
que el Patronat de Turisme de Tarrago-
na també es va voler sumar, i els cinc 
van anar de la mà a la fira Expovacaci-
ones, a Bilbao, al maig. 

Enguany, la Diputació de Tarragona s’ha 
mostrat molt més flexible i els munici-
pis de La Costa del Baix Gaià continu-
aran promocionant els seus atractius 
turístics dins del conveni Córner, però 
amb un espai diferenciat, un taulell in-
dependent i una imatge gràfica també 
diferenciada. 

D’aquesta manera, La Costa del Baix 
Gaià ha estat present a les fires Navar-
tur, del 24 al 26 de febrer; i hi seran a 
Expovacaciones i a Andorra la Vella. 
A més a més, també han participat, ja 
fora del Córner, a la fira Mahana, a Lyon. 

L’acte de presentació va aplegar el 14 
de febrer al Palau de la Diputació repre-
sentants dels ens locals i associacions 
participants. De Roda de Berà hi va as-
sistir l’alcalde Pere Virgili, i el regidor de 
Turisme, Frederic Royuela.



ACTUALITAT10

La rauxa i la disbauxa s’apoderen de Roda de 
Berà per Carnaval 
 Es van tornar a viure amb gran alegria i il·lusió les tres tradicionals rues de Carnaval.

L a disbauxa, l’alegria, la música, el confeti i el 
color van omplir el 18 i 19 de febrer els car-
rers de Roda de Berà, contagiats per l’esperit 

del Rei Carnestoltes. Després de tres anys sense 
poder gaudir del Carnaval -com cal- rodencs, roden-
ques i visitants tenien moltes ganes de gaudir de la 
festa, i es va notar. 

El 22 de febrer la plaça de la Sardana va acollir el 
comiat del Rei Carnestoltes, una cita organitzada per 
l’Ajuntament i el Ball de Diables de Roda de Berà. 
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Roda de Berà commemora el Dia Internacional 
de la Dona
 Aquest any la campanya reivindicava la normalitat de ser feminista. 

Un any més l’Ajuntament de 
Roda de Berà es va adherir a 
la commemoració del Dia In-

ternacional de la Dona. Les accions 
organitzades per la regidoria de la 
Dona es van posar en marxa fa unes 
setmanes amb la convocatòria del III 
Concurs de dibuix de cartells del Dia 
Internacional de la Dona. Els guanya-
dors van ser dos joves, en Luck Ibáñez 
i l’Álex Garrido, i els seus dibuixos es 
van convertir en les imatges del pro-
grama d’actes del 8M. 

El dia 3 de març un taller de sexualitat 
a càrrec de la doctora Jaci Molins i la 
inauguració de la seva exposició “Vul-
vaArt” a l’Hotel d’Entitats van donar el 
tret de sortida als actes. La mostra es 
podrà visitar durant tot el mes de març 
a la sala d’actes de l’Hotel d’Entitats. 

El 8 de març, a les dotze del migdia, 
va tenir lloc la lectura de la declaració 
institucional del Dia Internacional de 
la Dona. Va ser a càrrec de Núria Pu-
jol, membre de l’associació de dones 
‘Kom-tu’ de Roda de Berà, acompanya-
da per la regidora Rosana Dorantes. 

La campanya d’aquest any, ‘En els 
feminismes, tot és començar!’, reivin-
dicava la normalitat de ser feminista. 
La declaració recollia tot un seguit de 
situacions quotidianes que formen 
part dels diversos posicionaments 
de les lluites feministes, com ara la 
defensa de la igualtat salarial, reco-
nèixer que hi ha diversos tipus de fa-
mília o estar en contra que s’imposin 
cànons de bellesa irreals. D’aquesta 
manera subratllava el fet que les per-
sones no neixen feministes, sinó que 
s’hi tornen per les experiències quoti-
dianes que viuen i per les desigualtats 
i discriminacions que el patriarcat les 
imposa. 

Finalment, Rosana Dorantes va llegir la 
poesia guanyadora de la passada edi-
ció del Concurs de poesia de Roda de 
Berà, “Les dones que fan història”, de 
Montserrat Güell. 

A partir de les sis de la tarda la biblioteca 
municipal Joan Martorell Coca va acollir la 
presentació del llibre “Trobades amb 69 do-
nes”, de la doctora Jaci Molins. La presen-
tació va ser a càrrec de Contxita Romeu, 
amiga de l’autora, qui va explicar la trajectò-
ria personal i professional de la Jaci. 

El llibre descriu 69 trobades amb “co-
mares” de l’autora, diferents fragments 
de vida a través dels quals es pot des-
cobrir la prolífica vida de la Jaci. 

Els esdeveniments van continuar el 
dia 10, amb un dinar de germanor al 
restaurant Les Guatlles, organitzat per 
l’associació de dones ‘Kom-tu’ de Roda 
de Berà i la col·laboració de l’Ajunta-
ment; i una masterclass d’aeròbic el 
dia 11, al pavelló municipal, a càrrec 
de la regidoria d’Esports. Les primeres 
50 persones van rebre una samarreta 
commemorativa de l’esdeveniment.
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Roda de Berà visita Benaoján per oficialitzar 
l’agermanament

Del 25 de febrer a l’1 de març una 
àmplia delegació de Roda de 
Berà, encapçalada per l’alcalde 

Pere Virgili i la regidora de Cultura, Te-
resa Ferré, van realitzar una visita insti-
tucional a Benaoján, per oficialitzar allà 
l’agermanament entre Roda de Berà i 
aquest poble malagueny amb el qual 
uneixen vincles històrics i d’amistat. 

Allà els membres de l’equip de Govern 
-Pere Virgili, Teresa Ferré, Manel Gon-
zález i Rosana Dorantes-; les regidores 
de l’oposició -Laura Moya i Gregoria 
Alonso-; i molts veïns i veïnes, van 
gaudir d’un farcit programa d’actes or-
ganitzat per l’Ajuntament de Benaoján, 
amb esdeveniments com ara: un partit 
de futbol entre els Veterans de Benao-
ján i els Veterans de Roda de Berà, en-
contre que va finalitzar amb la victòria 
dels rodencs; una exhibició castellera, 

a càrrec dels Castellers del Foix de 
Cubelles; un espectacle eqüestre; un 
esmorzar d’agermanament amb pro-
ductes típics d’ambdós pobles; o una 
visita guiada a les coves de “La Pileta” 
i “del Gato”, i a la ciutat de Ronda, molt 
propera a Benaoján. 

Dins del programa també es va descobrir 
la placa commemorativa de l’agermana-
ment, ubicada a l’avinguda que a partir 
d’ara portarà el nom de Roda de Berà; i 
l’acte institucional de signatura al llibre 
d’Honor de l’Ajuntament, dins de la cele-
bració del Dia d’Andalusia, el 28 de febrer. 

Al seu escrit va mostrar l’honor que sig-
nificava estar representant el poble de 
Roda de Berà a Benaoján, oficialitzant 

allà l’agermanament entre ambdós mu-
nicipis “en el que segur és un dels dies 
més importants per a les seves mil·lenà-
ries històries”. 

“Tinc la certesa absoluta que avui Roda 
de Berà és un poble més acollidor, més 
empàtic i més ric cultural i socialment 
gràcies a tots aquells i aquelles que vau 
decidir emprendre el camí de la migra-
ció deixant enrere la vostra terra benao-
jana”, va escriure. 

Finalment va donar les gràcies a l’alcal-
dessa Soraya García, i a tota la corporació 
actual, així com “a totes aquelles persones 
que fa anys van plantar la llavor d’aquest 
agermanament per fer-lo possible”, va dir. 

A principis del passat desembre la seva 
alcaldessa, Soraya García, va visitar 
també el nostre poble i es van progra-
mar diferents esdeveniments per mos-
trar a la comitiva benaojana Roda de 
Berà, la nostra cultura, les nostres tradi-
cions i els atractius turístics.

L’Associació AFANOC Tarragona, de familiars i amics d’infants oncològics de Cata-
lunya, ha tornat a posar en marxa la campanya “Posa’t la gorra” per recaptar fons 
amb l’objectiu de finançar els serveis que ofereixen a les famílies amb infants i 

adolescents amb càncer. 

Les persones que ho desitgin poden col·laborar-hi comprant una gorra Eyesores, a un 
preu de 8 euros, a l’Hotel d’Entitats, per ajudar aquests infants i adolescents a abraçar 
el monstre del càncer. Des d’AFANOC parlen d’abraçar, perquè abraçar és acceptar, con-
tenir, o incloure, copsar, envoltar i és, també, acompanyar. I aquest acompanyament és 
el que fan des de l’entitat amb les famílies, ajudant-les a acceptar una situació tan difícil 
com és el procés de càncer d’una filla o d’un fill. 

La gorra d’enguany està dissenyada per l’artista Xevi Gallego.

Torna la campanya  
Posa’t la gorra
 Les gorres es poden adquirir a l’Hotel d’Entitats a 
un preu de 8 euros. 
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A principis de febrer l’Ajunta-
ment va iniciar la renovació 
de l’enllumenat públic del Pas-

seig Marítim de la Platja Llarga. Con-
cretament s’han substituït les 78 llu-
minàries existents de vapor de sodi i 
halogenurs metàl·lics per instal·lar 10 
nous punts de llum per acabar d’enllu-
menar zones concretes del passeig 
que ara quedaven més fosques. 

Les antigues no disposaven d’un coe-
ficient d’eficiència energètica òptim. 
És per això que les noves 88 llumi-

nàries s’han instal·lat amb tecnolo-
gia LED, que compleixen les actuals 
normatives, més eficients i eficaces 
amb un consum molt menor i un gran 
estalvi energètic. 

A mitjans de gener l’equip de Govern va 
dur a terme la primera inversió verda 
de l’any, amb un pressupost de 68.000 
euros: la renovació de més d’un cente-
nar de lluminàries al nucli urbà i al bar-
ri de La Barquera. Han estat 20 fanals 
dels carrers Vendrell, Sant Salvador, 
Miramar, Sant Isidre, Nou i Generalitat, 

dins de la tercera fase de la renovació 
de l’enllumenat del casc urbà; i 82 nous 
fanals, que s’estan instal·lant aquests 
dies als carrers Igea, Vall d’Aran, Se-
gre, Xúquer, Cinca, Montseny i una 
part de l’avinguda de La Barquera, tots 
pertanyents a aquest barri de la zona 
costanera rodenca. 

Les properes actuacions de renova-
ció de l’enllumenat es realitzaran a 
l’avinguda del Mar, al tram entre les 
places Luis del Olmo i René Vander-
meuter, i a la plaça Espanya, a Berà. 

L’Ajuntament renova íntegrament l’enllumenat del 
Passeig Marítim 
 Dins del Pla de Renovació de l’Enllumenat Públic de Roda de Berà. 

 Amb un pressupost d’adjudicació de 51.146 euros. 

Les dones de Roda de Berà 
celebren Santa Àgueda 
Amb una paella de germanor al Casino Municipal. 

Amb motiu de la festivitat de 
Santa Àgueda, el 6 de febrer 
al migdia més de 140 perso-

nes es van reunir al Casino Municipal 
per gaudir d’una paella de germanor, 
organitzada per l’associació de dones 
Kom-tu, amb el suport de l’Ajuntament. 
Després de tres anys sense poder-la 
celebrar, les dones, i alguns homes, 
es van tornar a ajuntar per passar una 
bona estona en molt bona companyia. 

El dinar va ser preparat per la Florita 
Nieto, amb l’ajuda de l’Ana, la Maria, 
l’Ángeles o l’Aurelio com a ajudants, 
amb 14 quilos d’arròs, tres caixes de 
gambes, dos quilos de conill, dos de 
pollastre i quatre quilos de costelles.

El preu del tiquet, de tres euros, va in-
cloure també una amanida, vi, aigua, 
les postres i la música en directe d’en 
Marc Oriol. 

A partir de les sis de la tarda va tenir 
lloc una manifestació contra la vio-
lència vers les dones. Els i les partici-
pants van recórrer alguns carrers del 
nucli urbà, des de la plaça Francesc 
Macià fins a la plaça dels Pins, amb 
pancartes en les quals es podia llegir: 
“Prou! Ni una més” o “Si nos tocan a 
una, nos tocan a todas”.

L’Ajuntament substitueix 
la tarima de fusta del 
Camí de Ronda 

E l pressupost d’execució ha 
estat de 37.303,86 euros. 

Durant dues setmanes l’Ajunta-
ment ha realitzat treballs de mante-
niment i substitució dels elements 
en mal estat de la passarel·la de 
fusta del Camí de Ronda. 

L’àmbit en el qual s’ha actuat té 
una superfície de 222,50 metres 
quadrats. 

La nova tarima instal·lada està 
formada per taules massisses de 
material íntegrament reciclat i re-

ciclable 100%. La matèria primera 
prové d’envasos plàstics reciclats, 
resistent a la intempèrie, als olis i a 
l’aigua del mar. 

Les obres es van iniciar el 13 de 
març i de dilluns a divendres el 
Camí de Ronda va romandre tan-
cat al pas. El cap de setmana, però, 
perquè les persones hi poguessin 
passejar, es va condicionar perquè 
fos segur transitar-hi. 

A més a més, per evitar rellisca-
des i accidents quan el terra està 
humit, s’ha efectuat un tractament 
antilliscant sobre el paviment. 



ACTUALITAT 15

L’equip de Govern es reuneix amb tècnics de la 
Universitat Politècnica de Catalunya per cercar 
solucions per a les platges de Roda de Berà
 Vol protegir el litoral rodenc, amb solucions a curt i llarg termini.

L’alcalde Pere Virgili i el regidor 
d’Urbanisme, Manel González, 
van realitzar el 19 de gener una 

visita a la platja Llarga acompanyats 
per representants de la Universitat Po-
litècnica de Catalunya, en una primera 
reunió de treball. L’equip de Govern vol 
obtenir solucions urgents abans del 
proper estiu, i a llarg termini, per asso-
lir l’estabilització de les platges roden-
ques, sobretot de la Llarga, la més afec-
tada per la manca de sorra.

Fa uns mesos ja van mantenir un pri-
mer contacte amb la Universitat de 
Cantàbria, la qual va ser l’encarregada 
de redactar l’any 2007, a través del grup 
d’Enginyeria oceanogràfica i de Costes 
de la universitat, un estudi per analitzar 
les condicions d’estabilitat de les plat-
ges del municipi. Ara, però, s’ha obert 
aquesta nova opció amb la col·labora-
ció de l’UPC.

L’Alcalde i el Regidor, acompanyats pels 
tècnics municipals, els van explicar els 
antecedents i va servir per fer una pri-
mera presa de contacte. El proper pas 
serà l’elaboració d’un informe tècnic 
que analitzi l’afectació de les diferents 
infraestructures que es troben a llevant 
de la platja Llarga en els moviments de 
sorra. És a dir, com afecten el port es-
portiu de Roda de Berà, així com la res-
ta de ports d’altres municipis ubicats al 
nord, i en quin grau ho fan.

Seguidament, a mig termini, es farà un 
estudi de la dinàmica del litoral, per 
conèixer com viatja la sorra; així com 
una proposta de solucions per protegir 
el litoral rodenc.

Per a l’Ajuntament la solució immedia-
ta per al proper estiu continuarà sent la 
regeneració de la sorra al tram nord de 
la platja Llarga, amb un transvasament 
d’uns 10.000 metres cúbics des de la 
platja Costa Daurada, finançat per l’Es-
tat; i des de la platja de la Pallisseta 
cap a la Punta d’en Guineu i la Llarga, 
una acció que hauria d’estar sufragada 
pel Port Esportiu.

Pel que fa a l’estabilització de la platja, 
s’obren diferents alternatives al projec-
te d’espigons que proposava al 2014 el 
projecte del Servei de Costes de Tar-
ragona per estabilitzar les platges des 
del Roc de Sant Gaietà fins a la platja 

Llarga. Caldrà estudiar-les amb deteni-
ment després dels estudis previs que 
realitzi l’UPC sobre la situació actual 
del litoral i la seva dinàmica.

Una d’elles seria crear una barrera arti-
ficial amb biòtops per evitar que la for-
ça de les onades arribi fins a la platja 
i s’emporti la sorra. Aquestes estruc-
tures, amb el temps, ajuden a més a 
més a preservar i regenerar els ecosis-
temes marins.

Altra solució podria ser el transport 
de la sorra amb vaixells, des del Port 
fins al punt més proper a la vora del 
mar de la platja Llarga, per tal de dipo-
sitar-la allà i crear una barrera natural 
que frenés la força de les onades dels 
continus temporals. Poc a poc, amb el 
moviment de les onades, la sorra arri-
baria fins a la platja.

L’Alcalde inicia converses per signar un conveni 
de col·laboració amb la família Fortuny
 Es va reunir amb en Pemi Fortuny.

Josep M. Fortuny, o en Pemi Fortuny, és cone-
gut arreu del país per haver estat durant vint 
anys el cantant de Lax’n’Busto. És també, 

però, el fill del que fou un dels promotors del Roc 
de Sant Gaietà, Josep M. Fortuny. 

L’alcalde Pere Virgili es va reunir amb ell a mitjans 
de gener per iniciar converses per a un proper con-
veni de col·laboració entre l’Ajuntament i la família 
Fortuny per a la cessió d’una sèrie d’aquarel·les que 
pertanyien al seu pare. 

Les obres pictòriques van ser encarregades a princi-
pis de la dècada dels 60, en els mesos previs i durant 
la construcció d’aquesta emblemàtica urbanització 
rodenca, a l’artista Gustavo Valera, qui a través del 
seu pinzell va mostrar a Fortuny i a Gaietà Bori Talla-
da com serien, després de construir, els edificis més 
significatius del Roc de Sant Gaietà. 

Les catorze aquarel·les van acompanyades de foto-
grafies actuals preses des de les mateixes perspec-
tives. Després de la signatura, l’Ajuntament prepara-
rà una exposició que visitarà diverses ubicacions de 
Roda de Berà perquè tothom pugui gaudir d’aques-
tes obres que mostren el passat i el present d’aques-
ta joia arquitectònica.
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Si bé es cert que els balanços ha-
bitualment es duen a terme en 
el tancament de cadascun dels 

exercicis, a nivell polític és aquest el 

moment més idoni, quan ens trobem 
pràcticament a l’ocàs d’aquesta legis-
latura iniciada l’any 2019. 

Un inici truncat, ja que tot just quan 
els primers projectes d’aquest equip 
varen començar a aflorar, una desac-
celeració forma de pandèmia els va 
fer trontollar. Aquesta ha estat una 
legislatura curta. No en temps, però 
sí en temps efectiu, i és que les res-
triccions sofertes al llarg de 2020 i 
2021 van aconseguir paralitzar l’acti-
vitat dels nostres comerciants, però 
també alguns d’aquells projectes 
municipals que havien de contribuir 
a un increment de benestar dels ha-
bitants del nostre municipi. Els recur-

sos van ser reorientats per tal d’oferir 
allò que en aquell moment va resultar 
tant necessari, les persones, a través 
d’increments en partides que man-
tenien relació directa amb ajuts so-
cials, i en la creació de subvencions 
destinades a sufragar tant despeses 
com manca d’ingressos derivats de 
la situació viscuda.

Però aquesta no ha estat pas l’única 
crisi soferta al llarg d’aquesta legisla-
tura. Simplement va precedir aquesta 
nova realitat en la que actualment ens 
trobem immersos, en aquest escenari 
inflacionista que a nivell municipal ha 
duplicat la despesa vinculada als sub-
ministraments, amb el que això com-
porta a nivell pressupostari tot tenint 

en compte que la voluntat d’aquest 
Equip de Govern al llarg de tota la legis-
latura ha estat la de rebaixar la pressió 
fiscal. En aquest sentit, tot i que ja era 
tendència en els darrers temps, aquest 
Ajuntament ha fet un esforç impor-
tant a través de la inversió per tal de 
reduir la despesa derivada del consum 
d’energia.

Així doncs, després de 4 anys que 
han resultat durs, seguim mantenint 
el discurs de que cal apostar pel mu-
nicipalisme de veritat, el de Tria Roda, 
i és que ha quedat palès que aquells 
partits amb estructura nacional no han 
estat capaços de prioritzar les neces-
sitats municipals per sobre dels inte-
ressos partidistes.

PORTEM LA FORÇA DE RODA DE 
BERÀ A L’AJUNTAMENT!

Qui són els autentics herois i he-
roïnes? Sou vosaltres que heu 
reaccionat amb coratge als rep-

tes de la pandèmia, a la crisi econòmi-
ca, a la inèrcia sense esma de l’actual 
equip de Govern de l’ajuntament. Sou 
vosaltres que feu mans i mànigues per 
arribar a final de mes. Sou la gent gran 

que heu estalviat tota la vida i que ara 
veieu que els vostres estalvis no els te-
niu com voldríeu. Sou el jovent del nos-
tre poble que està buscant feina. Sou 
vosaltres, el poble de Roda de Berà. 

I sou també, la força, l’energia que ens 
fa tirar endavant. És una força molt es-
pecial perquè surt de dintre. Potent i 
altruista. I per això vull ser alcaldessa. 
No per ambició personal, ni per vanitat, 
sinó per portar aquesta força rodenca a 
l’ajuntament.

El primer que vull manifestar-vos és el 
meu reconeixement i dir-vos directament: 
sí, Roda té futur.Podem créixer sense dei-
xar ningú enrere. I per això la importancia 
de les properes eleccions municipals.

L’equip de Govern actual viu de la inèr-
cia. No té projecte,idees clares, ni lide-
ratge. Es limita a anar fent, i això no  ens 
ho mereixem. Millor dit, no us ho merei-
xeu. Necessitem un canvi. I urgent.

Per això, amb la màxima honestedat, 
us animo a sumar-vos al canvi que 
vol portar la força de Roda a l’ajunta-
ment. La nostra candidatura , sí que 
té un projecte específic per al nostre 
estimat poble. Un projecte basat en 
tres pilars: primer, llibertat és segu-
retat. Hi ha qui diu  que la seguretat 
és patrimoni de la dreta. Greu error. 
Sense seguretat no hi ha progrés, ni 
solidaritat, ni benestar social que són 
les nostres banderes. Volem un poble 
segur i lluitarem per aconseguir-ho.

Segon, Roda ha de multiplicar els 
llocs de treball,apostant per la pro-
moció econòmica. Hi ha recorregut, 
us ho garanteixo. Els temps actuals 
són temps inestables però també 
plens d’oportunitats , i sabem que no 
passen cada dia, ni es troben a cada 
revolt. Cal saber-les aprofitar em-
prant els canvis que es registren en 
el model productiu i no podem tenir 
por a res.

També, apostarem decididament per 
la transició ecològica i digital per ga-
rantir el tiquet del progrés per les 
pròximes generacions. Penseu com 
ha canviat les nostres vides amb les 
noves tecnologies  i com estaríem si 
haguéssim mirat cap a un altre cos-
tat. Cal pensar en gran: en la robòtica 
i en la intel·ligència artificial. I pensar 
en clau local, en l’impacte positiu que 
tindrà la transició ecològica i digital al 
nostre municipi.

I tot això possible perquè sé que si ob-
tinc la vostra confiança, treballarem  
en aquesta direcció. El futur de Roda 
depèn només de nosaltres, de vosal-
tres. Depèn de la nostra audàcia, del 
nostre esforç i de la nostra gosadia  
per saber aprofitar les oportunitats. 
Tenint sempre present una idea que 
per a mi és una convicció moral molt 
íntima: si els rodencs i rodenques 
anem junts i units, som imbatibles. 
Fem-ho possible!

E l passat dia 24 de febrer van 
arribar a Roda de Berà les dues 
llambordes Stolpersteine que 

commemoraran els dos rodencs de-

portats i assassinats al camp nazi de 
Güsen, Josep Mercadé i Arall i Pere 
Mercader i Cañellas, que properament 
es col·locaran davant dels que foren 
llurs habitatges, al nucli urbà del nos-
tre municipi.

Arran de diverses converses amb 
la família i de conèixer la tasca feta 
per aquesta per dur aquests símbols 
de dignitat i de reparació històrica a 
Roda de Berà, jo, com a regidora d’Es-
querra Republicana de Roda de Berà 
vaig decidir posar-me en contacte 
amb l’associació Amical de Mauthau-
sen i altres camps i també amb Me-
morial Democràtic de la Generalitat de 
Catalunya per tal dur la proposta d’ad-
herir el nostre ajuntament al projecte 
Stolpersteine.

Es tracta d’unes llambordes de ciment 
de forma cúbica amb una de les seves 
cares coberta per una  làmina de llautó 
on s'han gravat a mà les dades de la 
víctima.   

Stolpersteine, és un mot d’origen ale-
many que significa pedra que fa en-
sopegar. Tal com ho descriu el seu 
dissenyador, en Gunter Demnig, no hi 
ensopeguem amb els peus, sinó amb el 
cap i el cor. L’objectiu de l’artista és fer 
aturar els vianants mentre llegeixen el 
nom de la persona i quin en va ser el 
seu destí.

El 24 de setembre de 2020 s’aprovà 
per unanimitat la moció que vaig pre-
sentar en el ple de l’ajuntament, doncs 
és un requisit indispensable.

Tanmateix, vaig proposar en el ple de 
l’ajuntament del 25 de juny de 2021 
l’adhesió del nostre municipi a la Xar-
xa Mai Més de memòria i prevenció 
del feixisme de l’associació Amical 
de Mauthausen i altres camps. També 
fou aprovada per unanimitat.

La instal·lació d’ambdues llambordes 
als nostres carrers no serà un fi de ci-
cle, sinó que les esdevindran una eina 
més per a la divulgació contra el fei-
xisme i per seguir lluitant en pro de les 
llibertats.

Salut i República!

Eva M. Giménez i Manzano
Portaveu d’Esquerra Republicana  

a Roda de Berà
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Va quedando atrás un mandato 
municipal de cuatro años, que 
los vecinos y vecinas de Roda 

de Berà nos dieron mediante las urnas, 
han pasado muchos días, algunos más 
delicados que otros, aparte de la pande-
mia del COVID-19 que nos unió más que 
nunca, también han sido muchísimas 
las comisiones informativas, especia-
les, juntas de portavoces y plenos muni-
cipales, donde cada grupo municipal, ya 
sea el que ostenta el gobierno o bien los 

que estamos en oposición, hemos dado 
todo lo mejor de nosotros mismos, en 
conseguir un municipio mejor. En algu-
nas cuestiones hemos podido llegar a 
acuerdos, en otros casos hemos man-
tenido criterios diferentes, esa es una 
de las grandezas de la democracia, la 
pluralidad y libertad, dentro del respeto 
a los adversarios y todo ello en la forma-
ción política de un consistorio, donde 
no existe una mayoría de gobierno, la 
mayoría de los grupos municipales, han 
contribuido en sacar hacia delante los 
proyectos que benefician al municipio y 
alguno el no sistemático, ha respondido 
más una intencionalidad de rentabilidad 
política que no de interés colectivo.

En puertas a las próximas elecciones 
municipales, no quisiera dejar de men-
cionar que, la convivencia entre todos 
los componentes del consistorio ha 
sido extraordinaria, el respeto y la bu-
ena convivencia ha sido la nota diaria 
en el quehacer diario, destacando tam-
bién el excelente trabajo de empleados 
y funcionarios del Ayuntamiento, sin 

ellos y ellas, nuestro trabajo no hubie-
ra sido lo que ha sido, siempre han es-
tado dando soporte a nuestro trabajo, 
muchas veces fuera de horarios de tra-
bajo y con sus móviles personales. No 
quisiera olvidarme de dos grandes per-
sonas, a las cuales proceso una admi-
ración, respeto y estima especial, una 
de ellas, que aunque no recogiendo el 
acta de concejal, ha sido un ejemplo 
de generosidad y de gran conocimien-
to de las necesidades del municipio, 
me refiero a José Ibort, la otra persona 
que me voy a referir es a Josep Antoni 
Benedicto, como he echado de menos 
nuestros acalorados debates, como 
disfrutaba con tus intervenciones, au-
nque alguna vez me enfadaban, pero a 
veces la vida es injusta y una indesea-
ble enfermedad te aparto de la política 
municipal activa, pero continuaremos 
en contacto como lo estamos hacien-
do y muy pronto volveremos a nues-
tros debates, aunque sea alrededor de 
un buen café o cerveza, en cualquier 
terraza de cafetería o bar, eso sí, en nu-
estra Roda Berà.

Si hago en la actividad política en es-
tos dos meses, tengo que destacar es 
que, una de las reivindicaciones más 
solicitadas de los vecinos y vecinas, 
es la puesta en servicio del consulto-
rio médico del CAP de la playa, en este 
sentido el PP presento dos enmiendas 
a los Presupuestos de la Generalitat, 
aprobados hace pocos días, las en-
miendas iban dirigidas a: ampliación 
consultorio médico del CAP de la 
zona urbana del municipio, con el pro-
pósito de disponer de un servicio 24 
h, valorada la actuación en un millón 
de euros, la segunda enmienda, en la 
puesta en marcha del consultorio mé-
dico del CAP de la playa, por un valor 
de setecientos mil euros. Cuál nuestra 
sorpresa, cuando estas enmiendas 
fueron votadas en contra por el PSC, 
ERC y COMÚ PODEM y encima obser-
var cómo alguna formación política de 
las que votaron en contra, me refiero a 
COMÚ PODEM, recoge firmas para la 
apertura del CAP de la playa, muy poca 
congruencia o seriedad política.

Per no deixar l’espai en blanc, us 
informem que el nostre grup 
municipal s’ha mantingut tota 

la legislatura en la mateixa posició, de 
no participar en aquest butlletí per dos 
motius:

1. És un butlletí de publicitat de 
l’equip de govern i no s’informa de 
les mocions i propostes de la resta 
de grups municipals de l’oposició.

2. Pel cost econòmic que suposa 
a tots els rodencs i rodenques. 
Els partits polítics han de pagar-se 
amb els seus propis diners els but-
lletins.

Per a qualsevol informació i conèixer 
les nostres propostes, ens trobareu a 
les carpes informatives i en actes que 
realitzarem per tot el terme munici-
pal; en els butlletins que rebreu a les 

vostres bústies o a les nostres xarxes 
Facebook/Instagram @JuntsPerRoda-
deBerà o al correu juntsxrodadebera@
gmail.com

Salutacions, 

Albert Martin
Regidor de Junts per Roda de Berà
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Prop d’una setantena de famílies es 
beneficien del descompte que ofereix el 
Passaport Verd en el rebut de la brossa 
 La reducció en el rebut de la recollida d’escombraries és 
del 5 o del 10%, segons el nombre de segells acumulats 
durant tot l’any. 

 Les famílies que ho desitgin ja poden passar per 
l’Ajuntament a buscar el nou Passaport Verd de 2023.

L’equip de Govern continua treballant per fo-
mentar l’ús de la Deixalleria premiant les famí-
lies més compromeses amb el medi ambient. 

D’aquesta manera, al gener de 2022 va engegar per 
segon any consecutiu el Passaport Verd amb el qual 
les famílies poden aconseguir una reducció en el re-
but de la recollida d’escombraries amb les seves visi-
tes a la Deixalleria supramunicipal. 

Durant tot l’any passat un total de 104 famílies van de-
manar a l’Ajuntament el seu Passaport Verd de 2022. 
D’elles, 69 el van aconseguir omplir; 50 amb més de 
deu segells, per assolir un 10% de reducció, i 19 van 
arribar fins a la meitat, amb cinc segells, per poder 
sol·licitar a finals d’any el 5% de descompte en el re-
but de 2023. 

L’objectiu d’aquesta iniciativa és incentivar la correcta 
separació i el reciclatge dels residus per als quals no 
hi ha un contenidor específic a la via pública: tot ti-
pus de voluminosos, com mobles, electrodomèstics, 
andròmines, matalassos, etc.; aparells informàtics, 
bateries, piles, termòmetres, radiografies, pneumà-
tics, fluorescents, fustes, runes, restes voluminoses 
de poda, pintures i dissolvents, ceres i betums, tòners, 
envasos de fitosanitaris, càpsules de cafè o joguines 
velles. La iniciativa no inclou tots aquells residus que, 
tot i que també es poden portar a la Deixalleria, com 
el paper i cartró, els envasos de vidre, els envasos 
lleugers, la roba o l’orgànica, ja existeixen al carrer 
contenidors destinats a la seva gestió.

Per aconseguir aquesta reducció en el rebut de 2024 
les famílies ja poden passar per l’Ajuntament a bus-

car el seu nou Passaport Verd, atès que el document 
de l’any passat no té validesa. Hauran de fer entre 5 i 
10 aportacions durant tot l’any, amb residus de més 
de 5 quilos de pes per aportació. 

UNA REDUCCIÓ ACUMULABLE 

Les famílies que ja es beneficiïn del 25% de reducció 
per baixa renda familiar, tal com contemplen les or-
denances fiscals, poden acumular també aquest des-
compte del 5 o del 10% que ofereix el Passaport Verd. 
Així, aquelles famílies que facin ús freqüent de la Dei-
xalleria podran aconseguir fins a un 35% de reducció 
en la taxa de la recollida d’escombraries de 2024.

AJUNTAMENT 977 65 70 09
ARXIU MUNICIPAL 977 65 70 09
BASE GESTIÓ D'INGRESSOS 977 65 72 60
BIBLIOTECA MUNICIPAL 977 80 99 42
BORSA DE TREBALL 977 65 77 83

CONSULTORI DE RODA DE BERÀ 977 65 75 14

CORREUS 977 65 74 14
DEIXALLERIA MUNICIPAL 607 27 45 39
ESCOLA D'ADULTS MEDITERRANI 977 65 76 63
ESCOLA EL CUCURULL 977 65 71 90
ESCOLA SALVADOR ESPRIU 977 80 99 24
ESGLÉSIA SANT BARTOMEU 977 65 70 10
FARMÀCIA G. RUBIO 977 80 12 75
FARMÀCIA M. GUILAMANY 977 65 72 88
HOTEL D'ENTITATS 977 65 77 12
INSTITUT DE RODA DE BERÀ 977 65 75 05
LLAR DE JUBILATS 977 80 91 41
LLAR D'INFANTS MUNICIPAL 977 65 77 41
MUSEU DE LA RÀDIO 977 80 18 85
PATRONAT MUNICIPAL 977 65 77 74
POLICIA LOCAL 977 65 77 00
PUNT D'INFORMACIÓ JUVENIL 977 65 79 72
RESIDÈNCIA BARÀ BAHIA 977 80 30 04
RODA DE BERÀ RÀDIO 977 65 73 98
SERVEIS SOCIALS 977 80 93 38
SOREA OFICINA D'AIGÜES 977 80 09 01
TAXI EDUARD AIGUAVIVA 619 32 60 41
TAXIS RODA 607 20 09 29

ALTRES TELÈFONS I ADRECES D'INTERÈS

AUTOCARS DEL PENEDÈS 977 66 08 21
CAP TORREDEMBARRA (24 HORES) 977 64 38 01
CREU ROJA TARRAGONA 977 21 71 54
HOSPITAL EL VENDRELL 977 25 79 00
HOSPITAL SANTA TECLA - TARRAGONA 977 25 99 00
EMERGÈNCIES 112
CATSALUT RESPON 061
ATENCIÓ VÍCTIMES VIOLÈNCIA GÈNERE 016

TELÈFONS D’INTERÈS
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